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  Protokół nr 29/2021 

posiedzenia Komisji Budżetu, Rozwoju Gospodarczego  

Powiatu i Przestrzegania Prawa,  

przeprowadzonego w trybie zdalnym w czwartek 25 marca 2021 r. 

   

W posiedzeniu  uczestniczyli wszyscy członkowie ww. komisji. 

 

Lista obecności Radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

W obradach uczestniczyły także: 

 Skarbnik Powiatu Joanna Szczepaniak. 

 Sekretarz Powiatu Dominika Fornalik.  

 Monika Bulińska Dyrektor Śremskiego Ośrodka Wspierania Małej Przedsiębiorczości. 

 Natalia Walczak Inspektor Wydziału Organizacyjnego i Inwestycji Starostwa 

Powiatowego w Śremie. 

 

Zaproszenie na posiedzenie Komisji stanowi załącznik nr 2 do protokołu.  

Przewodniczący Komisji Zbigniew Hoffa otworzył posiedzenie Komisji o godz. 10.00. 

Powitał zebranych Radnych oraz zaproszonych gości i na podstawie listy obecności (każdy 

Radny potwierdził swoją obecność wciskając przycisk kworum w systemie eSesja), 

stwierdził że w komisji uczestniczy 9 Radnych co stanowi wymagane kworum.  

 

Wniosków o zmianę porządku obrad nie zgłoszono.  

Po siedzenie odbyło się wg następującego planu: 

 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie posiedzenia komisji i stwierdzenie quorum. 

2. Przyjęcie protokołu nr 28/2021 z posiedzenia Komisji. 

3. Informacja o projektach realizowanych przez Starostwo Powiatowe w Śremie, jednostki 

organizacyjne powiatu oraz stowarzyszenie Unia Gospodarcza Regionu Śremskiego – 

Śremski Ośrodek Wspierania Małej Przedsiębiorczości. 

4. Informacja z realizacji Strategii Rozwoju Powiatu Śremskiego za 2020 rok. 

5. Zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę budżetową na 2021 rok. 

6. Zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej Wieloletnią Prognozę Finansową 

powiatu śremskiego. 

7. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie niedochodzenia należności pieniężnych 

mających charakter cywilnoprawny przypadających Powiatowi Śremskiemu lub jego 

jednostkom organizacyjnym. 

8. Wolne głosy i wnioski. 

 

Ad 2. 

Przewodniczący Komisji Zbigniew Hoffa zapytał, czy Radni chcą zgłosić uwagi do 

protokołu nr 28/2021 z posiedzenia komisji? 

 

Przewodniczący Komisji przeprowadził głosowanie, w wyniku którego protokół nr 

28/2021 z dnia 25 lutego 2021 r. został przyjęty (9 głosów za). 
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Ad 3. 

Przewodniczący Komisji Zbigniew Hoffa ogłosił przejście do następnego punktu 

porządku dotyczącego Informacji o projektach realizowanych przez Starostwo Powiatowe  

w Śremie, jednostki organizacyjne powiatu oraz Stowarzyszenie Unia Gospodarcza Regionu 

Śremskiego – Śremski Ośrodek Wspierania Małej Przedsiębiorczości, która stanowi 

załącznik nr 3 do protokołu.  
 

Monika Bulińska Dyrektor Śremskiego Ośrodka Wspierania Małej Przedsiębiorczości. 

(wideokonferencja) przedstawiła informację. 

 

Przewodniczący otworzył dyskusję i poprosił o zgłaszanie pytań.  

Radni nie zabrali głosów. Przewodniczący Komisji zamknął dyskusję. 

 

Natalia Walczak inspektor wydziału Organizacyjnego i Inwestycji (wideokonferencja) 

przedstawiła informację dot. Starostwa Powiatowego w Śremie. 

 

Przewodniczący otworzył dyskusję i poprosił o zgłaszanie pytań.  

Radni nie zabrali głosów. Przewodniczący Komisji zamknął dyskusję. 

 

Ad 4. 

Przewodniczący Komisji Zbigniew Hoffa ogłosił przejście do następnego punktu 

porządku dotyczącego Informacji z realizacji Strategii Rozwoju Powiatu Śremskiego za rok 

2020, która stanowi załącznik nr 4 do protokołu.  

 

Natalia Walczak inspektor Wydziału Organizacyjnego i Inwestycji Starostwa 

Powiatowego w Śremie (wideokonferencja) przedstawiła informację. 

 

Przewodniczący otworzył dyskusję i poprosił o zgłaszanie pytań.  

Radni nie zabrali głosów. Przewodniczący Komisji zamknął dyskusję. 

 

Ad 5.  

Przewodniczący Komisji Zbigniew Hoffa ogłosił przejście do następnego punktu 

porządku dotyczącego zaopiniowania projektu uchwały zmieniającej uchwałę budżetową na 

2021 rok. 

 

Skarbnik Powiatu Joanna Szczepaniak (wideokonferencja) przedstawiła projekt uchwały. 

 

Przewodniczący otworzył dyskusję i poprosił o zgłaszanie pytań. 

 

Radny Tomasz Klaczyński (wideokonferencja) zapytał o stan wolnych środków po 

zaproponowanych zmianach. 

 

Starosta Śremski Zenon Jahns (wideokonferencja) poinformował, że wolnych środków 

pozostanie ok. 5,8 mln zł. 

 

Radny Emil Majsner (wideokonferencja) zapytał z czego wynika nowe zadanie 

inwestycyjne pn. Modernizacja instalacji oświetlenia awaryjnego i ewakuacyjnego oraz 

oddymiania w budynku pałacu i portierni DPS w Psarskiem.  
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Dominika Fornalik Sekretarz Powiatu (wideokonferencja) odpowiedziała, że na 

podstawie decyzji Komendanta Powiatowej Państwowej Straży Pożarnej w Śremie DPS w 

Psarskiem zobowiązany jest wykonać kilka zadań. Nie było wcześniej o tym mowy, 

ponieważ Dyrekcja DPS w Psarskiem prowadziła uzgodnienia z Wielkopolskim 

Konserwatorem Zabytków, które muszą się znaleźć w dokumentacji wykonawczej. Na 

chwile obecną takie uzgodnienia mamy, więc można przystąpić do realizacji obowiązków 

wynikających z wydanych decyzji.  

 

Radny Emil Majsner (wideokonferencja) zapytał czy są to ostateczne uzgodnienia. 

 

Dominika Fornalik Sekretarz Powiatu (wideokonferencja) odpowiedziała, że na chwilę 

obecną wydane zostały 3 decyzje, które będą sukcesywnie realizowane. Czy będzie 

konieczne wykonanie dodatkowego zakresu zadań oceni dokumentacja techniczna, która 

zostanie opracowana w zgodzie z decyzją Komendanta Powiatowej Państwowej Straży 

Pożarnej i Wielkopolskim Konserwatorem Zabytków.  

 

Radni nie zgłosili więcej pytań. Przewodniczący Komisji zamknął dyskusję. 

  

Komisja zaopiniowała pozytywnie (8 głosów za, 1 wstrzymujący się) projekt uchwały 

zmieniającej uchwałę budżetową na 2021 rok. Projekt uchwały stanowi załącznik nr 5 do 

protokołu.  

 

Ad 6.  

Przewodniczący Komisji Zbigniew Hoffa ogłosił przejście do następnego punktu 

porządku dotyczącego zaopiniowania projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie 

uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej powiatu śremskiego. 

 

Skarbnik Powiatu Joanna Szczepaniak (wideokonferencja) przedstawiła projekt uchwały. 

 

Przewodniczący otworzył dyskusję i poprosił o zgłaszanie pytań. 

Radni nie zabrali głosów. Przewodniczący Komisji zamknął dyskusję. 

 

Komisja zaopiniowała pozytywnie (8 głosów za, 1 wstrzymujący się) projekt uchwały 

zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej powiatu 

śremskiego. Projekt uchwały stanowi załącznik nr 6 do protokołu.  

 

Ad 7.  

Przewodniczący Komisji Zbigniew Hoffa ogłosił przejście do następnego punktu 

porządku dotyczącego zaopiniowania projektu uchwały w sprawie niedochodzenia 

należności pieniężnych mających charakter cywilnoprawny przypadających Powiatowi 

Śremskiemu lub jego jednostkom organizacyjnym. 

 

Skarbnik Powiatu Joanna Szczepaniak (wideokonferencja) przedstawiła projekt uchwały. 

 

Radny Emil Majsner (wideokonferencja) powiedział, że ma sporo wątpliwości do tego 

projektu uchwały. Czy mówi ona szczegółowo o niedochodzeniu części należności. Radny 

obawia się, że niektórzy mogą wykorzystywać ten fakt, i zapłacą tylko część należności, 

pozostawiając tą niewielką kwotę. Zapytał czy te zapisy zostały uzgodnione z działem 
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prawnym. Radny rozmawiał z dwoma prawnikami, którzy mają sporo wątpliwości co do tej 

uchwały, również w kontekście kontroli RIO. Zapytał dlaczego nie została wskazana kwota 

niższa niż 100 zł – z czego to wynika. Według Radnego dochodzenie należności to np. 

wysłanie listu poleconego, którego kwota nie przekracza 10 zł 

 

Skarbnik Powiatu Joanna Szczepaniak (wideokonferencja) odpowiedziała, że kwota 

100 zł zaproponowana w uchwale została wskazana na podstawie art. 59a ustawy z dnia 27 

sierpnia 2009 r. o finansach publicznych. W związku z czym RIO nie ma podstaw do  

zakwestionowania uchwały podjętej zgodnie z przepisami prawa. Podjęcie tej uchwały ma 

na celu niedochodzenie należności o charakterze cywilnoprawnym o niskich wartościach,  

ponieważ czynności windykacyjne, które prowadzi gospodarka finansowa, przy tak niskich 

należnościach powoduje że generowane są koszty wyższe niż dana należność a ich 

egzekwowanie jest nieefektywne. Ta procedura ma na celu usprawnienie dochodzenie tych 

należności a także racjonalizację kosztów.    

 

Radny Emil Majsner (wideokonferencja) zapytał czy wiadomo w jakiej wysokości 

ilościowo i procentowo dochodzono należności poniżej 100 zł w latach ubiegłych, w 

stosunku do wszystkich należności, które mamy.  

 

Skarbnik Powiatu Joanna Szczepaniak (wideokonferencja) odpowiedziała, że nie ma w 

tej chwili dostępu do programu księgowego, ale może przygotować takie dane. 

 

Radny Emil Majsner (wideokonferencja) powiedział, że jeśli trzeba zapłacić za mapę 

geodezyjną aktualizowaną kwotę ok. 500 zł i firma lub osoba prywatna otrzyma fakturę 

przelewową na kwotę 500 zł, a zapłaci za fakturę 400 zł to 100 zł ma dla siebie. Zapytał 

więc czy podejmując tą uchwałę możliwe jest wyeliminowanie tego typu zachowań.  

 

Skarbnik Powiatu Joanna Szczepaniak (wideokonferencja) odpowiedziała, że ta regulacja 

ma na celu niedochodzenie jedynie należności cywilnoprawnych o niewielkich wartościach.   

Brak takich regulacji powoduje jeszcze większe zobowiązania wobec dłużnika  i pokazuje 

zawyżone źródła dochodu co w rzeczywistości jest mało realny do wyegzekwowania a co za 

tym idzie wykonania planu należności. Jeżeli natomiast należność przekracza 100 zł to 

będzie dochodzona od samego początku. 

 

Starosta Śremski Zenon Jahns (wideokonferencja) powiedział, że podjęcie tej uchwały nie 

spowoduje, że nie będzie można dochodzić należności do 100 zł  

 

Radny Tomasz Klaczyński (wideokonferencja) powiedział, że w uchwale jest napisane, że 

postanawia się nie dochodzić należności więc, aby to było zgodne z tym co powiedział pan 

Starosta powinien zostać zmieniony ten zapis.  

 

Skarbnik Powiatu Joanna Szczepaniak (wideokonferencja) odpowiedziała, że w uchwale 

jest zapis, że postanawia się nie dochodzić tych należności cywilnoprawnych.  

 

Starosta Śremski Zenon Jahns (wideokonferencja) poprosił aby pani Skarbnik precyzyjnie 

wytłumaczyła czy podjęcie tej uchwały uniemożliwia dochodzenie należności do kwoty 100 

zł  
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Radny Emil Majsner (wideokonferencja) zaproponował, aby wobec powstałych 

wątpliwości komisja nie opiniowała tego projektu uchwały i zajęła się nim na kolejnym  

posiedzeniu komisji.    

 

Dominika Fornalik Sekretarz Powiatu (wideokonferencja) powiedziała, że pani Skarbnik 

podkreślała, że w uzasadnieniu jest napisane jeżeli dochodzenie należności przekracza 

kwotę 100 zł, czyli wiemy na podstawie wyliczeń, że dochodzenie ściągnięcia kwoty 100 zł 

będzie kosztowało więcej to taką należność umarza się, odstępuje się od dochodzenia.   

 

Starosta Śremski Zenon Jahns (wideokonferencja) powiedział, że zgadza się z 

przedmówcami, że mogą być sytuacje iż ktoś otrzyma fakturę na 500 zł, a zapłaci 400 zł. 

Dlatego lepiej doprecyzować zapisy w projekcie uchwały, aby dochodzić również 

należności do kwoty 100 zł od osób, które będą chciały wykorzystać tą sytuację na swoją 

korzyść. Starosta zgłosił wniosek formalny o zdjęcie z porządku obrad ww. projekt uchwały. 

 

Przewodniczący poddał pod głosowanie zdjęcie wymienionego punktu z porządku obrad. 

Komisja jednogłośnie (9głosów za) zadecydowała o zdjęciu wymienionego punktu z 

porządku obrad. 

 

Ad 8. 

Przewodniczący Komisji Zbigniew Hoffa zapytał, czy Radni chcą zabrać głos w tym 

punkcie porządku obrad?  

 

Radny Tomasz Klaczyński (wideokonferencja) zapytał czy powiat będzie startował, w 

ogłoszonym przez Wojewodę Wielkopolskiego naborze na wnioski dotyczące poprawy 

bezpieczeństwa w okolicach przejść dla pieszych. Jeśli tak, to jakie miejsca zostaną 

wskazane we wniosku. 

 

Starosta Śremski Zenon Jahns (wideokonferencja) powiedział, że skonsultuje się z 

Dyrektorem PZD w Śremie i udzieli odpowiedzi. 

 

Dominika Fornalik Sekretarz Powiatu (wideokonferencja) powiedziała, że PZD 

przygotowuje opracowania związane z tym konkursem, ale o szczegółowa odpowiedź 

zostanie panu Radnemu udzielona, w terminie późniejszym. 

 

Radni nie zgłosili głosów i wniosków. 

Poprosił, aby przewodniczący Klubów Radnych przesłali na email pracownika biura rady 

informację o zaopiniowaniu projektów uchwał.  

 

W związku z wyczerpaniem porządku posiedzenia Przewodniczący Komisji Pan Zbigniew 

Hoffa zamknął obrady Komisji o godz. 1102.  

 

Protokołowała  

Elżbieta Lewandowska - Jaśniak  

 

 

 

Przewodniczący Komisji Budżetu, 

Rozwoju Gospodarczego Powiatu 

i Przestrzegania Prawa 

 

Zbigniew Hoffa 


